
                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
 

REVISTA PRESEI 
 

 Se anunță GREVĂ GENERALĂ: Sindicaliștii de la Probațiune AMENINȚĂ că vor depune și PLÂNGERI PENALE 
Consilierii de probațiune din cadrul Serviciului de Probațiune (SP) București se vor afla în grevă de avertisment joi. 
Greva va începe la ora 10:00 și se va încheia la ora 12:00, urmând ca în cursul săptămânii viitoare să declanșeze 
greva generală dacă revendicările lor nu vor fi soluționate urgent de conducerea Direcției Naționale de 
Probațiune, respectiv a Ministerului Justiției. 
De asemenea, angajații SP București au continuat astăzi protestul spontan inițiat în cursul zilei de ieri, prin 
întreruperea activități între orele 10:00 și 14:00, în condițiile în care, până la această oră, responsabilii din DNP, 
respectiv MJ, nu au formulat soluții concrete la problemele de natură salarială semnalate în nenumărate rânduri, 
oferind în schimb doar explicații neconvingătoare și promisiuni deșarte. La protestul declanșat în cadrul SP 
București s-au alăturat, până în prezent, 226 de consilieri din cadrul serviciilor de probațiune din alte 21 de județe: 
Iași, Harghita, Sălaj, Brașov, Dolj, Neamț, Gorj, Vrancea, Timiș, Sibiu, Vâlcea, Suceava, Călărași, Bistrița-Năsăud, 
Vaslui, Prahova, Bihor, Bacău, Cluj, Dâmbovița și Buzău. 
”Precizăm că, în acest moment, având în vedere demersurile efectuate constant în ultimul an în vederea 
soluționării revendicărilor formulate, consilierii de probațiune din SP București consideră că au epuizat, fără 
succes, toate posibilitățile de soluționare amiabilă a conflictului de muncă cu conducerea DNP, respectiv MJ, și au 
decis să treacă la următorul pas prevăzut de lege: greva de avertisment, urmată de greva generală. Potrivit 
legislației în vigoare, “hotărârea de declarare a grevei se ia de către reprezentanții angajaților, cu acordul scris a 
cel putin unei pătrimi din numărul angajaților unității sau, după caz, ai subunității ori compartimentului”, condiție 
care a fost îndeplinită la nivelul Serviciului de Probațiune București. 
În cazul în care revendicările lor vor fi în continuare ignorate, consilierii de probațiune din cadrul SP București vor 
declanșa apoi greva generală, conform legii. 
Reamintim cele trei revendicări principale ale angajaților din sistemul de probațiune: 
1. Plata drepturilor salariale restante izvorâte din tratamentul discriminatoriu al conducerii MJ în raport cu ceilalți 
angajați din familia ocupațională, recunoscute prin hotărâri judecătorești definitive și irevocabile. Aceste drepturi 
salariale au fost recunoscute oficial și de DNP, respectiv MJ, însă nu au fost achitate până în prezent, invocându-se 
lipsa sumelor de bani necesare la buget. Această explicație s-a dovedit a fi falsă după ce, la începutul acestei 
săptămâni, conducerea DNP a constatat că are excedent bugetar și a decis să-l utilizeze pentru plata discreționară 
a unor drepturi salariale restante exclusiv către funcționarii publici din cadrul aparatului central, nu și către cei 
550 de consilieri de probațiune care asigură efectiv activitatea de supraveghere a peste 100.000 de persoane care 
au comis infracțiuni. 
2. Calcularea corectă a salariilor tuturor consilierilor de probațiune din țară, în acord cu instrucțiunile Ministerului 
Muncii și Justiției Sociale (MMJS) privind efectele Legii cadru de salarizare unitară în sistemul public, precum și 
virarea în conturile angajaților a diferențelor salariale rezultate (aproximativ 500 – 1000 de lei/lună pentru fiecare 
consilier). Începând din luna ianuarie 2018, salariile tuturor consilierilor de probațiune din România sunt stabilite 
în baza unei formule de calcul eronate, lucru recunoscut de altfel de conducerea DNP. 
3. Emiterea ordinelor administrative prin care să se înlăturare discriminările salariale istorice la care sunt supuși 
consilierii de probațiune în raport cu toate celelalte categorii profesionale din cadrul familiei ocupaționale Justiție, 
prin calcularea salariilor tuturor angajaților din sistemul de probațiune în baza valorii de referință sectorială 463,5. 
Consilierii de probațiune din cadrul SP București au adus la cunoștința responsabililor din cadrul DNP, respectiv 
MJ, că aceste probleme trebuie rezolvate de urgență, nefiind acceptate alte amânări și tergiversări de natură să 
afecteze în continuare drepturile lor. În acest context, angajații SP București urmează să formuleze plângere 
penală pentru abuz în serviciu împotriva tuturor persoanelor care se fac vinovate de încălcarea prevederilor Legii 
cadru de salarizare unică, prin calcularea eronată a salariilor datorate angajaților din sistemul de probațiune.”, 
spun consilierii. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Codul administrativ adoptat în această săptămână în Parlament a fost atacat la CCR de opoziție 
USR şi PMP au sesizat miercuri Curtea Constituţională cu privire la Codul administrativ adoptat în această 
săptămână în Parlament "de majoritatea PSD-ALDE, care vrea să politizeze întreaga administraţie publică din 
România", se arată într-un comunicat transmis AGERPRES. 
Potrivit sursei citate, sesizarea a fost semnată de 28 de deputaţi USR, 13 PMP, şase deputaţi neafiliaţi şi trei de la 
PNL. 
În sesizare se arată că pensiile speciale pentru aleşii locali introduse prin Codul Administrativ încalcă principiul 
egalităţii cetăţenilor în faţa legii. 
"Coaliţia PSD-ALDE continuă, în mod ruşinos, să acorde privilegii politicienilor în faţa cetăţenilor simpli care 
plătesc taxe şi impozite şi susţin din banii lor sistemul public de pensii şi inclusiv pensiile speciale. 
Nu există nicio justificare pentru acordarea de pensii speciale aleşilor locali, alta decât fidelizarea primarilor şi a 
preşedinţilor de consilii judeţene în vederea viitoarelor alegeri'', susţine USR. 
Potrivit semnatarilor sesizării, Codul Administrativ va permite numiri politice în cele mai importante poziţii 
ocupate în prezent de înalţi funcţionari publici, ceea ce încalcă obligaţiile de profesionalizare a administraţiei 
publice pe care România şi le-a asumat înainte de aderarea la Uniunea Europeană. 
Ei spun că noul Cod administrativ întoarce România în urmă cu peste zece ani, în situaţia de preaderare la UE. 
"Practic, ţara noastră a bifat o serie de criterii ca să intre în Uniunea Europeană şi după ce a fost acceptată şi s-a 
văzut cu sacii în căruţă le debifează. România a garantat la Bruxelles că reprezentanţii Guvernului în teritoriu care 
controlează actele administrative ale primarilor şi consiliilor locale vor fi profesionişti, neutri politic, dar renunţă la 
această obligaţie, de dragul baronilor locali", declară senatorul Florina Presadă, reprezentanta USR în Comisia 
specială de Cod administrativ. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Augustin Lazăr a delegat-o pe Laura Codruţa Kovesi la Parchetul General 
Procurorul general, Augustin Lazăr, a decis delegarea Laurei Codruţa Kovesi în funcţia de procuror la Serviciul de 
îndrumare şi control din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie începând de miercuri, 11 
iulie 2018. 
„Urmare a deciziei Secţiei de procurori a Consiliului Superior al Magistraturii cu privire la continuarea activităţii 
doamnei Laura Codruţa Kovesi după revocarea din funcţia de procuror şef al Direcţiei Naţionale Anticorupţie, 
procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, domnul Augustin Lazăr, prin 
Ordinul nr. 1412 din data de 11 iulie 2018, a dispus delegarea acesteia în funcţia procuror la Serviciul de 
îndrumare şi control din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie începând cu data de 11 
iulie 2018”, se arată într-un comunicat de presă al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie 
(PÎCCJ), remis miercuri MEDIAFAX. 
Laura Codruţa Kovesi va avea atribuţii privind implementarea la nivelul Ministerului Public a Strategiei Naţionale 
Anticorupţie pentru perioada 2016 - 2020, „aprobată prin Hotărârea Guvernului nr. 583 din 2016, respectiv 
actualizarea strategiilor de combatere a corupţiei, precum şi elaborarea de strategii sectoriale la nivelul unităţilor 
de parchet, în conformitate cu obiectivele strategice şi domeniile prioritare ale instituţiei, astfel cum sunt acestea 
exprimate în Stategia Ministerului Public pentru perioada 2016 – 2020”, mai arată Parchetul General. 
Ordinul semnat de Augustin Lazăr vine în condiţiile în care Secţia pentru procurori a CSM decisese anterior să o 
repartizeze pe Laura Codruţa Kovesi la DIICOT Sibiu, după ce a fost revocată de la conducerea DNA. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ceremonia de predare-primire a mandatului noului procuror-şef interimar al DNA va avea loc la ora 11.00, la 
sediul DNA 
Ceremonia de predare-primire a mandatului noului procuror-şef interimar al DNA va avea loc la ora 11.00, la 
sediul DNA, prilej cu care vor avea loc şi declaraţii de presă, potrivit procurorului general Augustin Lazăr. 
(Sursa: Mediafax) 
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 În ziua revocării lui Kovesi, un DOCUMENT important legat de activitatea CCR a fost publicat în Monitorul 
Oficial. Actul a trecut neobservat 
Pe 9 iulie, in ziua revocării Laurei Codruța Kovesi, în Monitorul Oficial a fost publicată decizia de modificare a 
hotărârii Plenului CCR privind regulile de redactare a opiniei separate sau concurente.  Practic, CCR a modificat 
prevederea privind dreptul presedintelui CCR sa refuze publicarea opiniilor separate si concurente pe site-ul 
institutiei si in Monitorul Oficial. 
Modificările vizează: 
– art. 1 alineatele (2) și (4) cu următorul cuprins: 
(2) Opinia separată sau concurentă operează cu repere doctrinare și jurisprudențiale, obiectivizate în concepte și 
noțiuni științifice. Aprecierile cu caracter sentențios, ostentativ sau cu orice tentă politică, precum și cele care duc 
la o asemenea finalitate trebuie evitate. 
(4) Opinia separată sau concurentă nu poate transgresa dincolo de punctul de vedere al judecătorului pentru a se 
transforma într-o critică punctuală a deciziei Curții Constituționale, neputându-se constitui într-un atac direct la 
adresa acesteia.” 
– art. 2 va avea următorul conținut: 
Opinia separată sau concurentă se depune la Cabinetul președintelui Curții Constituționale la data stabilită pentru 
prezentarea deciziei în Plen sau, în cazul în care decizia nu se citește în Plen, la data trimiterii acesteia la 
publicare.” 
– art. 3 va avea următorul conținut: 
Opinia separată și, după caz, cea concurentă se publică în Monitorul Oficial al României, Partea I, împreună cu 
decizia.” 
– art. 4 va avea următorul conținut:Prezenta hotărâre are caracter jurisdicțional și privește atribuțiile 
jurisdicționale ale Curții Constituționale, circumscriindu-se exclusiv acestora.” 
Avocata Elenina Nicuț a cerut în instanță anularea Hotărârii potrivit căreia președintele CCR putea decide cu 
privire la publicarea unei opinii separate, obținând, în primă instanță, o decizie favorabilă. 
CCR a decis, în iunie 2017,  emiterea unei decizii privind limitarea publicării opiniilor concurente, hotărârea fiind 
luată după ce judecătorul Livia Stanciu a avut opinii diferite de majoritatea CCR privind abuzul în serviciu și 
ocuparea funcției de ministru de o persoană condamnată penal. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 SCANDAL în plenul CSM | Judecătorii CSM acuză procurorii de încălcarea independenţei. Tudorel Toader: Este 
inadmisibil/ Procurorul Codruţ Olaru: Nu suntem la ora de dirigenţie 
Gabriela Baltag, membru CSM, acuză procurorii de încălcarea independenţei judecătorilor în notele interne din 
cadrul DNA, unde fac referiri la soluţiile de achitări definitive, pe care le consideră netemeinice. Discuţia a avut loc 
la plenul CSM de miercuri şi a stârnit numeroase contradicţii. 
„E vorba de aprecierile înscrise în notele de informare întocmite în baza Ordinului 213/2014, al procurorului 
general, în situaţia în care se pronunţă soluţii de achitare Acest raport întocmit de Inspecţia Judiciară... Ştiu că 
raportul a fost înaintat Secţiei pentru procurori şi că încă nu a fost pus în discuţie. (...) Din nefericire, în raportul IJ, 
fără să dau nume de judecători, deşi nu numai judecătorii sunt amintiţi, ci şi instanţele: curţi de apel şi Înalta Curte 
de Casaţie şi Justiţie”, a spus judecătorul Gabriela Baltag, la plenul CSM de miercuri. 
Este vorba despre notele procurorilor incluse în raportul Inspecţiei Judiciare întocmit în urma controlului la DNA 
privind achitările. Gabriela Baltag a pus în discuţie o posibilă încălcare a independenţei judecătorilor rezultate din 
faptul că, unii procurori DNA au atacat dur, în rapoartele interne, judecătorii după pronuntarea unor solutii de 
achitare in dosare. 
Membrul CSM a dat şi exemple prin care, spune ea, este afectată independenţa judecătorilor. 
„Regăsim frecvent în multe file menţiuni din notele prin care procurorii de şedinţă vorbesc de faptul că, şi dau un 
exemplu: nici instanţa de fond, nici de control judiciar nu au ţinut seama de probe. (...) Soluţia definitivă este în 
opinia mea, discutabilă. (...) În mod greşit s-a dispus achitarea inculpatului, soluţiile de achitare dispuse de fond şi 
confirmată de instanţa de apel sunt netemeinice!. Cam în această modalitate sunt toate trimiterile: soluţii de 
achitare nelegale, netemeinice, deşi procurorul spune că hotărârea încă nu e motivată. M-am gândit cum a putut 
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să cunoască faptul că e greşită, dacă nu se ştiu considerentele avute în vedere de instanţă? Nu avem cum să 
trecem cu vederea. Aş vrea să reflectaţi să găsim o soluţie pentru a nu exista o situaţie identică. (...) Ştiu că vor 
exista poziţii din partea unora că cererea e devreme, nimic nu e devreme când e vorba de independenţa 
judecătorilor”, a mai spus Baltag. 
În replică, vicepreşedintele CSM, procurorul Codruţ Olaru a cerut amânarea acestei discuţii, astfel încât raportul 
Inspecţiei Judiciare privind achitările să fie dezbătute mai întâi în Secţia pentru procurori. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea: Iohannis a semnat decretul de revocare a şefei DNA de frica suspendării. Vrea al doilea mandat 
pentru imunitate / Despre condamnarea primită: Preşedintele e implicat direct. Cei care vor merge cu mine vor 
fi oameni curajoşi, iar ceilalţi laşi 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a declarat, miercuri, că preşedintele Klaus Iohannis nu avea de gând să semneze 
decretul de revocare a şefei DNA, dar s-a temut de suspendare, dorindu-şi al doilea mandat pentru a-şi păstra 
imunitatea. Mai mult, liderul PSD a spus că şeful statului este implicat direct în condamnarea sa. 
"Eu cred că a fost motivul principal (n.r.: ideea suspendării) pentru care a semnat decretul de revocare pentru cât 
a stat, 32 de zile, din câte înţelesesem nu avea de gând să semneze decretul. Nu avea rezerve în a dispreţui 
Constituţia, ci doar teama suspendării, pentru că nu are decât un obiectiv, al doilea mandat, pentru a căpăta 
protecţie, imunitate, să nu răspundă pentru nişte fapte de care trebuie să răspundă. Nu s-a vorbit foarte mult, 
presa cu epoleţi nu dezbate acest subiect - dosarul în care se reclamă că a obţinut o casă prin fals dovedit în 
instanţă şi câteva sute de mii de euro pe care trebuie să le dea înapoi statului român să aibă imunitate şi din 
înălţimea Dealului Cotroceniului să dea lecţii de morală", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Preşedintele Klaus Iohannis a semnat luni decretul de revocare pe numele Laurei Codruţa Kovesi din funcţia de şef 
al DNA. 
Cât priveşte suspendarea, Dragnea susţine că este un plan care rămâne în picioare. 
"La ora asta nu stiu ce ar trebui să se întâmple pentru ca acest proces să se întâmple la toamnă. Este vorba despre 
parlamentari. Nu e obligatoriu în toamnă. Se pot întâmpla lucruri. Am vorbit cu colegii mei luni. Le-am spus că pot 
merge în vacanţă parlamentară, dar sa aibă telefoanele la ei că s-ar putea să ne vedem", a mai declarat Liviu 
Dragnea, la Antena 3. 
"Nimic din ce a spus şi făcut până acum nu îmi dă speranţa că poate interveni ceva. Nu vreau să forţez pe nimeni, 
e o discuţie ", a mai spus liderul PSD. 
Dragnea: Preşedintele e implicat direct în condamnarea mea 
Liviu Dragnea îl acuză pe Klaus Iohannis că este implicat direct în condamnarea sa, susţinând că un ofiţer dintr-un 
serviciu secret i-a spus că "am rezolvat un judecător, lucrăm în continuare". 
"Foarte multe vorbe pe care le-am auzit am crezut că sunt zvonuri iniţial, dar punând cap la cap informaţii, ziceri, 
nu mai pot să cred că sunt zvonuri. Moţiunea. Vă spun ce vorbeau Raluca Turcan şi Ludovic Orban, vorbind cu 
oameni din PNL şi alte partide. S-a spus că Raluca Turcan i-a promis că dacă aranjează condamnarea mea, ea 
garanteaza ca dă guvernul jos a doua zi. Condamnarea s-a rezolvat, guvernul nu a picat", a spus Liviu Dragnea, la 
Antena 3. 
Întrebat dacă este de părere că preşedintele este în spatele condamnării sale, Dragnea a spus: "Da, este părerea 
mea. Este a doua condamnare fără probe şi în care sunt total nevinovat. Primeam avertizări, ai grijă cu legea 
offshore, cu minting, pentru că deranjezi şi va influenţa decizia judecătorilor, că sunt presiuni pe judecători. E un 
ofiţer care mi-a zis că <<am rezolvat un judecător, lucrăm în continuare>>. Nu îi dau numele, e militar, dacă ţine la 
onoare şi nu vrea să stea cu piatra pe inimă să spună, că mâine i se poate întâmpla lui. Ofiţer din serviciile 
secrete", a mai spus liderul PSD. 
Acesta a completat că un judecător a rezistat presiunilor, dar alţi doi nu. 
"În această perioadă cu cât mai mulţi oameni cu curaj vor fi, cu atât ţara aceasta va avea o şansă uriaşă. Dacă nu, 
ne bucurăm, dar lucrurile vor deveni mai rău decât până acum. Un balaur dacă nu e stârpit în totalitate şi dacă 
sistemul nu e reconfigurat, lucrurile nu se pot rezolva. Rămâne varianta totală - un sistem nou, curat, o ţară să 
funcţioneze după reguli democratice, care poate să bucure, dar este tipul de societate la care ne-am angajat", a 
declarat Liviu Dragnea. 
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„Orban, acest personaj de desene animate care îşi caută fericirea doar în ochii stăpânilor” 
Dragnea l-a atacat pe liderul PNL Ludovic Orban, spunând că acesta acţionează la comandă şi a acuzat PNL şi USR 
că sunt parte din acelaşi sistem bine coordonat. 
"Nu-s prost. E clar că miza principală a lui Klaus Iohannis este ca eu să nu mai exist. Ce fac procurorii cu finanţările 
ilegale ale USR şi PNL? Nimic, pentru că este componenta politică a acestui sistem. Orban, acest personaj de 
desene animate, tras de fire şi care îşi caută fericirea doar în ochii stăpânilor. Ştiti ce făcea Raluca Turcan cu votul 
la moţiune? Mergea cu Orban la discuţii să voteze moţiunea, după care venea a doua zi, dăm jos guvernul, venim 
cu Orban, îl picăm şi venim cu altă variantă", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Preşedintele PSD a acuzat partidele din opoziţie, PNL şi USR, că sunt parte a aceluiaşi sistem. 
"( N.r.: Dosarul de înaltă trădare) Au fost nervozităţile lui Klaus Iohannis, înţelegeri secrete cu nişte evrei, apoi 
ameninţări brutale la adresa premierului şi apoi brusc apare plângerea penală a acestui Mickey Mouse. Plângerea 
era făcută. Acest laborator unic, PNL şi USR au aceiaşi coordonare, tot ce apare, totul face parte din acelaşi 
concept", a mai spus liderul PSD. 
Preşedintele PSD: Cei care vor merge cu mine vor fi oameni curajoşi, iar ceilalţi laşi şi fricoşi 
Liviu Dragnea a declarat că cei care vor rămâne alături de el vor fi oameni curajoşi, iar ceilalţi ”vor fi nişte laşi, 
nişte fricoşi”, el ţinând să le mulţumească parlamentarilor PSD că ”puterea şi curajul" de care au dat dovadă în 
ultimele luni. 
”Eu nu am nicio ezitare. Eu merg înainte fără ezitare. Cei care vor dori să meargă cu mine vor fi oameni curajoşi. 
Cei care nu vor dori să meargă cu mine înseamnă că vor fi nişte laşi, nişte fricoşi. Aici nu e vorba de mine. Eu sunt 
o ţintă importantă, care o dată dată la o parte poate să înceapă principiul dominoului. Le mulţumesc tuturor 
(parlamentarilor – n.r.), public, pentru puterea şi curajul de care au dat dovadă în aceste luni. Au rezistat la 
ameninţări, la jigniri, la îmbrânceli, la ameninţări. Şi deputaţii, şi senatorii PSD. Public le exprim respectul meu 
pentru tot ceea ce au făcut, pentru că împreună am reuşit să adoptăm ceea ce părea imposibil – modificarea 
legilor Justiţiei şi a codurilor. Părea imposibil”, a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
El a făcut referire şi la susţinerea pe care trebuie să o primească din partea guvernului, dar şi din partea 
partenerilor de la ALDE. 
”Dacă Guvernul, premierul, membrii cabinetului, partenerii de coaliţie vor avea acest curaj, să facem tot ce ne-am 
angajat. Este pentru prima data când avem şanse reale să punem în practică un program de guvernare complet, 
nu bucăţele, să nu mai lăsăm loc de şantaj”, a adăugat liderul PSD. 
Despre ce a discutat cu Vlase: Dacă face asta va avea un mandat de succes, dacă nu, nu 
Preşedintele PSD a făcut publică discuţia pe care a avut-o cu directorul SIE, Gabriel Vlase, înainte ca acesta să 
primească votul în Parlament, susţinând că i-a cerut să folosească instituţia în interesul românilor nu în interesul 
unei persoane, cum ar fi preşedintele Klaus Iohannis. 
"Public am spus în permanenţă că nu vom accepta decât o propunere de la PSD. E firesc pentru că şeful SRI e PNL, 
fost membru PNL important, pus de Iohannis directorul SRI. Pentru echilibru, din partea PSD trebuia să fie un om. 
Ca şi nume eu am transmis numele lui Vlase în mai multe locuri, convins fiind că va ajunge şi acest nume la 
preşedintele Iohannis. Eu discuţie cu Iohannis nu am avut. Ultima discuţie a fost când am fost cu doamna Dăncilă, 
la desemnare. Cu Vlase am avut o relaţie bună, în campania din 2016, Gabi Vlase a fost cu mine în permanenţă în 
toată ţara. Am susţinut propunerea pentru că e pregătit în acest domeniu. Ce i-am spus lui Vlase înainte de a cere 
partidului să-l voteze în funcţia de dircetor SIE: Să aibă bună- credinţa pe care a avut-o şi să încerce să facă ca 
această instituţie unde lucrează oameni de o rară calitate, neştiuţi, care îşi riscă viaţa în fiecare zi, dar să facă ca 
această instituţie prin toate extensiile ei să lucreze pentru interesul României, nu pentru o peroană, nu pentru 
Iohannis, nu pentru mine. Ultimii doi care au fost la Cotroceni au avut pretenţia să lucreze SIE pentru ei, pentru 
imaginea lor, nu au avut puterea să dea impuls să lucreze pentru ţară, chiar dacă pot deranja interese mici. Sper 
să aibă puterea să o facă, capacitate are, dacă are dorinţa de români şi această instituţie să folosească acei 
oameni, atunci a avea un mandat de succes, dacă nu, nu", a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Gabriel Vlase a fost nominalizat de Klaus Iohannis în funcţia de director SIE şi a primit votul în Parlament, fiind 
susţinut de majoritatea parlamentară. 
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Dragnea, despre o posibilă OUG pe codurile penale: Nu o să impun premierului nimic 
Dragnea a declarat că nu va impune Guvernului nimic în ceea ce priveşte o posibilă ordonanţă de urgenţă pentru 
modificarea codurilor penale, dar spune că aşteaptă ca fiecare din partid, indiferent de funcţie, să facă în aşa fel 
încât PSD să îşi respecte promisiunile. 
"Nu o să impun premierului nimic. Fiecare în funcţia pe care o deţine are responsabilităţi şi decizii. Ce ţine de 
Parlament şi decizia politică, sunt lucruri rezolvate. Decizia politică a fost asumată, cu calendar asumat public, 
Parlamentul a adoptat legea. Ca şi partid, de aici încolo, să vedem cum sunt lucrurile. Contestări, ei vor să întindă 
perioada de intrare în vigoare, în speranţa restauraţiei, pentru că abuzuri sunt şi acum, şi acum sunt presiuni şi 
ameninţări să facă denunţuri. Ce vor face partenerii din Coaliţie, vom discuta cât de curând, mâine, poimânie ne 
întâlnim, nu plec nicărieri. Aştept ca toţi colegii, indiferent de funcţii, să facă ce e de făcut pentru ca obiectivele 
asumate, prezentate în 2016 să fie îndeplinite" a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Codul Penal şi cel de Procedură Penală au fost adoptate în Parlament, dar au fost atacate la CCR. Curtea 
Constituţională a României a stabilit, miercuri, dezbaterea pe 25 septembrie a sesizării de neconstituţionalitate 
depusă de şeful statului Klaus Iohannis asupra proiectului care modifică Codul de procedură penală. 
Legea Pensiilor va fi votată până la finalul anului 
Liderul PSD anunţă că în această vară echipele de specialitate şi miniştrii de resort se vor ocupa de legea pensiilor, 
astfel încât proiectul să fie finalizat până la începutul sesiunii parlamentare şi trecut prin procedură până la final 
de an. 
"În această vară voi lucra cu colegii mei, cu Lia Olguta Vasilescu,cu premierul şi alţi colegi şi în toamnă vreau să 
intrăm cu legea pensiilor în forţă, este extrem de mult aşteptată, nu uşoară, dar este o altă măsură pe care 
trebuie să o luăm să îndreptăm o uriaşă nedreptate care se face pensionarilor. Nu va fi uşor de adoptat această 
lege, este un mare bine pentru o categorie mare de români, dar îi asigurăm că vom duce la capăt. Încep discuţiile 
cu asociaţiile de pensionari, până la începerea sesiunii proiectul este finalizat şi vom intra în proceduri în forţă", a 
declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Acesta a mai spus că până la finalul anului proiectul va trece prin procedură parlamentară, astfel încât să fie 
adoptat. 
Dragnea afirmă că DNA a cerut redeschiderea unor dosare pe numele său 
Preşedintele PSD a spus că DNA a cerut la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie redeschiderea unor dosare pe numele 
său, închise de patru-cinci ani 
”Încep alte dosare. Fac cerere să redeschidă dosare închise acum patru ani, cinci ani. Habar nu am. (...) A cerut 
(DNA - n.r.) la Înalta Curte. O să ne judecăm. Probabil că o să deschidă ceva şi de când eram în liceu, în şcoala 
generală, în grădiniţă, înainte să mă nasc. Nu-s prost. Este clar că miza principală a lui Klaus Werner Iohannis e ca 
eu să nu mai exist”, a declarat Liviu Dragnea la Antena 3. 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, l-a acuzat pe şeful statului că s-a implicta în mod direct în dosarul în care a fost 
condamnat. Magistraţii instanţei supreme l-au condamnat pe Liviu Dragnea la 3 ani şi 6 luni de închisoare cu 
executare în procesul angajărilor de la Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Teleorman, în 
care e acuzat de instigare la abuz în serviciu. Decizia nu e definitivă. 
„România are nevoie de o pacificare generală” 
Dragnea a declarat că România are nevoie de o pacificare generală, ţara fiind de un an şi ceva de zile sub "un 
asediu turbat", iar politicienii ar trebui să se ocupe de bunăstarea românilor. 
"România nu are nevoie doar de o reconciliere fiscală, de o reunificare fiscală, de o pacificare fiscală. România are 
nevoie de o pacificare generală, o pacificare politică, pacificare socială, pentru că, uitaţi-vă în ce situaţie suntem 
de un an şi ceva de zile. Noi stăm sub acest asediu turbat, politic, mediatic, manipulatoriu şi intern şi extern şi ar 
trebui să ne ocupăm de bunăstarea românilor, în toată această furtună din ultimele luni s-a vorbit prea puţin 
despre lucruri pe care le-am făcut", a afirmat Liviu Dragnea într-o emisiune difuzată la Antena 3. 
Preşedintele PSD a mai susţinut că de acest "război" dintre opoziţie şi actuala guvernare se folosesc adversarii 
economici, dar şi partenerii ţării, pentru că fiecare îşi vede interesul. 
"Toate energiile negative îndreptate împotriva noastră puteau să fie folosite pentru a face o viaţă mai bună 
pentru români. Cui foloseşte acest război? Foloseşte adversarilor noştri economici, foloseşte chiar şi partenerilor 
noştri, pentru că indiferent de cât de bun e un parteneriat, fiecare partener are interesele proprii. România are 
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nevoie de un moment zero, de care avem nevoie cu toţii. Toţi trebuie să înţelegem că trebuie să privim înainte, că 
altfel românia va rămâne prizonieră trecutului. Nu ştiu dacă toţi au curajul meu. Dacă Guvernul, premierul, 
membrii cabinetului, partenerii de coaliţie vor avea acest curaj, să facem tot ce ne-am angajat. Este pentru prima 
data când avem şanse reale să punem în practică un program de guvernare complet, nu bucăţele, să nu mai lăsăm 
loc de şantaj. ", a mai declarat Liviu Dragnea. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 CCR are o nouă sesizare de NECONSTITUȚIONALITATE: Vizată e cea mai controversată lege referitoare la 
magistrați 
PNL și USR au sesizat, miercuri, CCR cu privire la modificarea Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor 
și procurorilor, cerând judecătorilor CCR să ceară opinia Curții de Justiție a UE referitor la unele întrebări 
preliminare cu privire la respectarea principiilor statului de drept. 
”Deputații Partidului Național Liberal au înaintat astăzi (miercuri - n.r.), 11 iulie a.c., Curții Constituționale a 
României sesizarea de neconstituționalitate asupra modificării Legii 303/2004 privind statutul judecătorilor și 
procurorilor. Demersul PNL a fost inițiat alături de deputați ai USR. În cuprinsul sesizării, PNL a solicitat Curții 
Constituționale sesizarea Curții de Justiție a Uniunii Europene cu o serie de întrebări preliminare cu privire la 
respectarea principiilor statului de drept, a drepturilor privind accesul la o justiție echitabilă și stabilitatea 
sistemului judiciar din România. Demersuri similare au fost inițiate în cazul Poloniei și Portugaliei, în raport cu 
statutul magistraților”, se arată într-un comunicat de presă. 
Totodată, PNL a reiterat solicitarea adresată Curții Constituționale de a ține cont de evaluarea Comisiei de la 
Veneția asupra modificărilor aduse Legii 303/2004, respectiv de a suspenda soluționarea cauzelor aflate pe rolul 
CCR până la publicarea analizei Comisiei de la Veneția. 
”Amintim faptul că apeluri similare adresate autorităților românești au venit din partea oficialilor Comisiei 
Europene, ai Consiliului Europei, precum și a principalilor parteneri strategici din UE și NATO. Principalele 
modificări aduse Legii 303/2004, cu efecte nocive asupra sistemului judiciar, vizează modificarea regimului privind 
pensionarea magistraților, fapt care riscă să afecteze grav cursul proceselor aflate pe rol. Totodată, modificările 
aduse modului de numire în funcțiile de conducere periclitează independența magistraților, implicit garanțiile de 
independență de care ar trebui să se bucure acest corp profesional”, se mai arată în comunicatul liberalilor. 
Senatul a adoptat, marți decizional, în forma inițială, proiectul care modifică Legea 303/2004 privind statutul 
procurorilor și judecătorilor, respingând astfel cererea de reexaminare a președintelui Klaus Iohannis. Au fost 75 
de voturi „pentru”, 20 voturi „împotrivă” și zero abțineri. 
Camera Deputaților a adoptat, luni, proiectul care modifică Legea 303/2004 privind statutul procurorilor și 
judecătorilor, în forma inițială, respingând cererea de reexaminare a președintelui Klaus Iohannis. Au fost 173 de 
voturi „pentru”, 61 „împotrivă” și o abținere. 
Președintele Klaus Iohannis transmis, pe 6 iulie, cererea de reexaminare a Legii pentru modificarea și completarea 
Legii nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor și procurorilor, printre motive fiind faptul că unele modificări sunt 
neclare și contradictorii. 
În sesizarea, care are 24 de puncte, se arată că, deși CCR a constatat neconstituționalitatea unui număr de 12 
puncte din legea de modificare a Legii privind statutul procurorilor și judecătorilor, o serie de dispoziții din legea 
transmisă la promulgare ridică în continuare probleme, unele dintre modificări fiind, "prin ele însele, neclare și 
contradictorii". 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Sesizarea lui Iohannis asupra modificărilor la Codul de procedură penală, dezbătută peste două luni de CCR 
Curtea Constituţională a României a stabilit dezbaterea pe 25 septembrie a sesizării de neconstituţionalitate 
depusă de şeful statului Klaus Iohannis asupra proiectului care modifică Codul de procedură penală, adoptat de 
Parlament, a declarat, pentru MEDIAFAX, preşedintele CCR, Valer Dorneanu. 
De asemenea, judecătorii Curţii Constituţionale au fixat pentru 18 iulie termenul de dezbatere a sesizărilor 
formulate de PNL, USR şi a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţiei în legătură cu iniţiativa care aduce modificări Codului 
de procedură penală,a completat Dorneanu. 
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Preşedintele României, domnul Klaus Iohannis, i-a transmis marţi, o scrisoare Preşedintelui Curţii Constituţionale 
a României, Valer Dorneanu, împreună cu sesizarea de neconstituţionalitate asupra Legii pentru modificarea şi 
completarea Legii nr. 135/2010 privind Codul de procedură penală, precum şi pentru modificarea şi completarea 
Legii nr. 304/2004 privind organizarea judiciară, prin care solicită ca termenul de dezbatere a sesizării să fie astfel 
stabilit încât opinia Comisiei de la Veneţia să poată fi valorificată. 
Curtea Constituţională va discuta, joi, 12 iulie, obiecţia formulată de preşedintele Klaus Iohannis în legătură cu 
legea pentru modificarea şi completarea Legii nr.304/2004 privind organizarea judiciară, potrivit ordinii de zi a 
şedinţei, afişată pe site-ul instituţiei. 
Pe 18 iunie, proiectul de Lege pentru modificarea şi completarea Legii nr.135/2010 privind Codul de procedură 
penală a fost adoptat de Camera Deputaţilor, for decizional, cu 175 de voturi "pentru", 78 voturi "împotrivă" şi o 
abţinere. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Dragnea, despre o posibilă OUG pe codurile penale: Nu o să impun premierului nimic 
Preşedintele PSD,Liviu Dragnea, a declarat miercuri că nu va impune Guvernului nimic în ceea ce priveşte o 
posibilă ordonanţă de urgenţă pentru modificarea codurilor penale, dar spune că aşteaptă ca fiecare din partid, 
indiferent de funcţie, să facă în aşa fel încât PSD să îşi respecte promisiunile. 
"Nu o să impun premierului nimic. Fiecare în funcţia pe care o deţine are responsabilităţi şi decizii. Ce ţine de 
Parlament şi decizia politică, sunt lucruri rezolvate. Decizia politică a fost asumată, cu calendar asumat public, 
Parlamentul a adoptat legea. Ca şi partid, de aici încolo, să vedem cum sunt lucrurile. Contestări, ei vor să întindă 
perioada de intrare în vigoare, în speranţa restauraţiei, pentru că abuzuri sunt şi acum, şi acum sunt presiuni şi 
ameninţări să facă denunţuri. Ce vor face partenerii din Coaliţie, vom discuta cât de curând, mâine, poimânie ne 
întâlnim, nu plec nicărieri. Aştept ca toţi colegii, indiferent de funcţii, să facă ce e de făcut pentru ca obiectivele 
asumate, prezentate în 2016 să fie îndeplinite" a declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Codul Penal şi cel de Procedură Penală au fost adoptate în Parlament, dar au fost atacate la CCR. Curtea 
Constituţională a României a stabilit, miercuri, dezbaterea pe 25 septembrie a sesizării de neconstituţionalitate 
depusă de şeful statului Klaus Iohannis asupra proiectului care modifică Codul de procedură penală. 
(Sursa: Antena 3) 
 
 

 CCR il refuza pe Iohannis si stabileste o data pentru solutionarea sesizarii pe Coduri, inaintea opiniei Comisiei 
de la Venetia 
Klaus Iohannis i-a trimis marti o scrisoare presedintelui CCR, Valer Dorneanu, in care ii solicita ca termenul de 
dezbatere a sesizarii pe Coduri sa fie stabilit dupa opinia Comisiei de la Venetia, din 19 octombrie. In raspuns, 
Curtea a publicat, pe site, data de 25 septembrie pentru solutionarea sesizarii presedintelui. 
Klaus Iohannis a trimis CCR o sesizare asupra Legii pentru modificarea si completarea Legii nr. 135/2010 privind 
Codul de Procedura Penala, precum si pentru modificarea si completarea Legii nr. 304/2004 privind organizarea 
judiciara, dar cere Curtii sa nu se pronunte inaintea Comisiei de la Venetia. 
Impreuna cu sesizarea CCR, seful statului i-a trimis presedintelui Curtii, Valer Dorneanu, o scrisoare in care solicita 
ca termenul de dezbatere a sesizarii sa fie astfel stabilit incat opinia Comisiei de la Venetia sa poata fi valorificata. 
"Avand in vedere traditia bunei colaborari dintre autoritatile publice din Romania si organismul european care 
contribuie la dezvoltarea unui patrimoniu constitutional comun in Europa si care sprijina statele ce doresc sa puna 
structurile juridice si institutionale in acord cu standardele si bunele practici internationale in materie de 
democratie, pre-eminenta a dreptului si protectie a drepturilor omului, va adresez solicitarea ca termenul de 
dezbatere a sesizarii de neconstitutionalitate sa fie astfel stabilit incat opinia Comisiei de la Venetia sa poata fi 
valorificata", se arata in scrisoarea presedintelui. 
 
Amintim ca si Consiliul Europei a cerut Romaniei sa nu modifice Codurile Penale fara avizul Comisiei de la Venetia, 
care este asteptat abia in 19 octombrie. 
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In 28 iunie, Adunarea Parlamentara a Consiliului Europei a solicitat avizul Comisiei de la Venetia cu privire la 
proiectele de modificare a Codului Penal si a Codului de Procedura Penala. Impreuna cu recomandarile GRECO, 
acest lucru ar trebui sa ajute la gasirea celei mai bune solutii pentru a respecta standardele europene si 
angajamentele europene ale Romaniei. 
CCR a stabilit deja ca va discuta in 18 iulie sesizarea ICCJ pe amputarea Codului de Procedura Penala, cat despre 
sesizarea Opozitiei pe Codul Penal, aceasta intra in dezbaterea Curtii pe 17 septembrie. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Îndemnul ambasadorului Franţei după revocarea lui Kovesi: România să continue lupta împotriva corupţiei 
Ambasadorul Franţei în România, Michele Ramis, a declarat, miercuri, la Cluj, că, după revocarea şefei DNA, Laura 
Codruţa Kovesi, ţara sa şi-a exprimat dorinţa ca, în România, lupta împotriva corupţiei să continue în aceeaşi 
direcţie, transmite corespondentul MEDIAFAX. 
Întrebată, miercuri, de jurnalişti, la Cluj-Napoca, la recepţia organizată de Ambasada Franţei pentru sărbătorirea 
Zilei Naţionale a Franţei cum crede că va evolua lupta împotriva corupţiei în România după revocarea şefei DNA, 
Michele Ramis a spus că Franţa a salutat munca pe care Laura Codruţa Kovesi a întreprins-o pentru întărirea luptei 
anti-corupţie. 
„Ministerul de Externe al Franţei s-a exprimat pe această temă. Am salutat munca pe care doamna Kovesi a 
întreprins-o şi această luptă robustă pentru întărirea luptei anti-corupţie. Ne-am exprimat dorinţa ca România să 
continue pe aceeaşi direcţie, să continue eforturile depuse deja, iar această luptă împotriva corupţiei să continue 
în aceeaşi direcţie”, a spus Ramis. 
Diplomatul francez a participat, miercuri seara, la Cluj-Napoca, la recepţia organizată pentru marcarea Zilei 
Naţionale a Franţei, eveniment la care au participat, printre alţii, primarul Emil Boc, prefectul Aurel Cherecheş, 
consulul onorific al Franţei la Cluj-Napoca, Pascal Fesneau, oameni de afaceri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Corina Corbu, achitată în dosarul Gabrielei Bârsan, a fost numită şefă la Secţia Contencios a ÎCCJ 
Secţia pentru judecători a CSM a decis, miercuri, să înainteze către preşedintele României propunerea de numire 
a Corinei Corbu în funcţia de preşedinte al Secţiei de contencios administrativ din cadrul ÎCCJ. Corbu a fost 
achitată definitiv, în mai, în dosarul judecătoarei Gabriela Bârsan. 
"Secţia pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât înaintarea către Preşedintele României a 
propunerii de numire în funcţia de preşedinte al Secţiei de contencios administrativ şi fiscal a Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie a doamnei judecător Corina-Alina Corbu, pe o perioadă de 3 ani", se arată în ordinea de zi 
soluţionată a şedinţei Secţiei pentru judecători a Consiliului Superior al Magistraturii (CSM). 
Hotărârea a fost luată cu şase voturi pentru, patru împotrivă, un vot fiind nul. 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) a decis, în luna mai, definitiv, achitarea fostei preşedinte a Secţiei de 
contencios administrativ şi fiscal a instanţei supreme, judecătoarea Gabriela Bârsan, şi a altor trei magistraţi de la 
instanţa supremă, în dosarul privind fapte de corupţie deschis de procurorii DNA. Instanţa supremă a menţinut, 
practic, sentinţa dată în primă instanţă, acum doi ani, de achitare a magistraţilor de la Înalta Curte de Casaţie şi 
Justiţie, Gabriela Bîrsan, Iuliana Puşoiu, Corina Corbu şi Anton Pandrea, care au fost acuzaţi de către procurorii 
DNA de luare de mită, dare de mită, abuz în serviciu, mărturia mincinoasă, spălare de bani, favorizarea 
făptuitorului sau cumpărare de influenţă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Liviu Dragnea a anunţat că legea pensiilor va fi votată până la finalul anului 
Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, anunţă că în această vară echipele de specialitate şi miniştrii de resort se vor 
ocupa de legea pensiilor, astfel încât proiectul să fie finalizat până la începutul sesiunii parlamentare şi trecut prin 
procedură până la final de an. 
"În această vară voi lucra cu colegii mei, cu Lia Olguta Vasilescu,cu premierul şi alţi colegi şi în toamnă vreau să 
intrăm cu legea pensiilor în forţă, este extrem de mult aşteptată, nu uşoară, dar este o altă măsură pe care 
trebuie să o luăm să îndreptăm o uriaşă nedreptate care se face pensionarilor. Nu va fi uşor de adoptat această 
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lege, este un mare bine pentru o categorie mare de români , dar îi asigurăm că vom duce la capăt. Încep discuţiile 
cu asociaţiile de pensionari, până la începerea sesiunii proiectul este finalizat şi vom intra în proceduri în forţă", a 
declarat Liviu Dragnea, la Antena 3. 
Acesta a mai spus că până la finalul anului proiectul va trece prin procedură parlamentară, astfel încât să fie 
adoptat. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Ministrul Finantelor a anuntat cand va avea loc rectificarea bugetara 
Rectificarea bugetara va avea loc la sfarsitul acestei luni, pe 31 iulie, urmand a fi asigurate fondurile pentru toate 
proiectele in derulare sau care urmeaza sa fie lansate, a anuntat ministrul de Finante, Eugen Teodorovici. 
"A fost incheiata prima runda de discutii cu celelalte ministere, datele urmand a fi centralizate la ministerul de 
Finante, in plus, in urmatoarele zile, va avea loc o noua runda de discutii (...) Nu vreau sa mai vedem alocari de 
bani doar pentru ca cineva crede ca ii va cheltui si pana la final de an sa constat ca am blocat bani degeaba, cand 
puteam sa ii cheltuim intr-o alta zona", a declarat Eugen Teodorovici, la Antena 3. 
Ministrul de Finante a mai precizat ca vor fi asigurate fondurile pentru toate proiectele in derulare sau care 
urmeaza sa fie lansate, pentru cheltuielile de functionare - precum salariile - sau pentru proiectele de parteneriat 
public-privat. Teodorovici si-a exprimat si interesul de a continua doua proiecte cu Banca Mondiala in domeniul 
sanatatii si al educatiei. 
Referindu-se la modificarea schemei de ajutor de stat, ministrul de Finante a mai declarat ca reducerea plafonului 
de finantare al planului de afaceri de la zece milioane de euro la trei milioane de euro a fost realizata pentru 
sustinerea firmelor romanesti si pentru simplificarea procesului de aprobare a proiectelor. 
"Deci teoretic si practic vor putea, de la final de luna, sa se depuna proiecte la noi, la minister", a completat 
Teodorovici. 
De asemenea, pentru a doua parte a anului a fost anuntata o noua schema de ajutor de stat. Conform acesteia, 
Bucurestiul va beneficia de ajutor de stat cu o pondere de cel mult 10%, judetul Ilfov de 35%, iar restul tarii de 
50%. In cazul acestora din urma, suma maxima pe care statul o va putea acorda este de 37,5 milioane de euro. 
Suma minima la nivel national va fi de trei milioane de euro. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Teodorovici a vorbit despre chiria pe casa din Sibiu, pierdută de Iohannis în instanţă: Am zis ANAF să ceară 
înscrierea în cartea funciară / Ministrul Finanţelor vrea eliminarea popririi pe conturi: „Eu o consider o măsură 
comunistă” 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, miercuri seară, referitor la recuperarea de către stat a banilor 
încasaţi din chiria imobilului din Sibiu, pierdut de preşedintele Klaus Iohannis în instanţă, că a cerut ANAF să 
solicite înscrierea în cartea funciară a imobilului. El a anunţat şi că vrea eliminarea măsurii de poprire a conturilor 
până la finalul acestui an. 
"Dacă cei de la Cartea Funciară vor spune că acest lucru nu este posibil, atunci rămâne singura cale de urmat, cea 
prin notar, după care sunt alţi paşi, pasul următor fiind solicitarea acelei sume către cele trei persoane care au 
închiriat acel imobil", a declarat Eugen Teodorovici, la Antena 3. 
Conform precizărilor ministrului, suma cumulată care ar urma să fie obţinută de la cei trei chiriaşi este de peste 
două milioane de lei. 
"Sigur, sunt şi dobânzi aplicabile acestei perioade, pentru că statul ar fi putut obţine bani din chirii de pe urma 
acelui imobil (...) De ce nu a făcut ANAF-ul sau ministerul de Finanţe în anii trecuţi toţi paşii pentru a recupera 
ceva ce este al statului, să spunem, este o analiză pe care o s-o facem şi vom vedea exact în paralel. (...) ANAF-ul a 
ales prima oară să meargă prin notar, care a suspendat în baza articolului 107 din Legea Notarilor Publici", a mai 
declarat Eugen Teodorovici, adăugând că "pasul următor este să se ceară banii proprietarilor acelui imobil." 
Ministrul a mai precizat şi că le va propune colegilor din Partidul Social Democrat o prevedere care să oblige 
suspendarea din partid a datornicilor la stat. 
Vrea eliminarea popririi pe conturi 
Ministrul de Finanţe a anunţat că vrea eliminarea măsurii de poprire a conturilor până la finalul acestui an. 
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"Poprirea asta dispare. N-o să mai găsească românul un cont blocat pe neaşteptate. Nu ştiu, pleacă într-o excursie 
în afara ţării şi se trezeşte că nu-şi poate accesa niciun fel de cont pentru că o suma minoră a blocat cineva toate 
conturile. Nu. Asta o să dispară până la finalul acestui an", a declarat Eugen Teodorovici, la Antena 3. 
Ministrul de Finanţe a făcut câteva precizari şi cu privire la lista neagră a datornicilor, publicată de ANAF. 
"Eu o consider ca o măsură comunistă", a declarat Eugen Teodorovici, adăugând că" "ce treabă am eu dacă 
vecinul are datorii? Statul este obligat să ştie cât are, să-l penalizeze dacă nu plăteşte la timp şi să-l execute acolo 
unde el nu respectă somaţiile de plată din partea statului". 
Ministrul de Finanţe a ţinut totuşi să diferenţieze situaţia pesoanelor juridice de cea a persoanelor fizice precizând 
că: "La firme este altceva, pentru că dacă am firmă sau sunt firmă eu, vreau să ştiu dacă un posibil partener al 
meu are sau n-are datorii faţă de stat sau în alte zone". 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Fondurile de pensii facultative aveau active în valoare de 1,87 miliarde de lei, la 31 mai 2018 
Fondurile de pensii facultative aveau active în valoare de aproximativ 1,872 miliarde de lei, la 31 mai 2018, în 
creştere cu 11% comparativ de nivelul de la 31 mai 2017, dar în scădere cu 0,69% faţă de luna trecută, conform 
datelor Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF). 
Titlurile de stat deţineau cea mai mare pondere în cadrul activelor, de 1,1 miliarde de lei, respectiv 59,06%. Pe 
locul doi de aflau acţiunile, cu 377,35 milioane de lei (20,16%). Depozitele bancare se situau pe locul trei din acest 
punct de vedere, cu 120,747 milioane de lei, respectiv 6,45% din totalul activelor. 
Potrivit datelor ASF, valoarea activului total al fondurilor de pensii de pe Pilonul III era de 1,872 miliarde de lei, la 
31 mai 2018, iar valoarea activului net era de 1,869 miliarde de lei. 
Fondurile de pensii facultative aveau 457.143 de participanţi la 31 mai 2018. 
Pe pilonul III sunt active următoarele fonduri de pensii: Aegon Esential, Azt Moderato, Azt Vivace, BCR Plus, BRD 
Medio, NN Activ, NN Optim, Pensia Mea, Raiffeisen Acumulare şi Stabil. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 INS dă datele care contrazic Guvernul Dăncilă - Măsurile fiscale au pus frână pe industria românească 
Industria, sector care reprezintă aproape un sfert din economia românească, a înregistrat în mai o creştere a 
producţiei cu 1,2%, serie brută, faţă de aceeaşi lună a anului trecut, ritm încetinit faţă de cel din luna aprilie, arată 
datele publicate joi de Institutul Naţional de Statistică (INS), scrie News.ro. 
În aprilie, producţia industrială a crescut, ca serie brută, cu 3,6%, faţă de aceeaşi lună a anului trecut. 
În mai, faţă de luna corespunzătoare din anul trecut, producţia industrială (serie brută) a crescut cu 1,2%, ca 
urmare a creşterii industriei prelucrătoare (+2%). 
Industria extractivă şi producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat au 
scăzut cu 3,5%, respectiv cu 2,2%. 
Producţia industrială, serie ajustată în funcţie de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate, a crescut cu 3,6%, 
datorită creşterii industriei prelucrătoare (+3,6%). 
Industria extractivă şi producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer condiţionat au 
fost mai mici cu 3,5%, respectiv cu 1,5%, serie ajustată. 
În primele cinci luni, producţia industrială (serie brută) a fost mai mare cu 4%, ca urmare a creşterilor industriei 
prelucrătoare (+5,1%) şi industriei extractive (+1,9%). Producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, 
apă caldă şi aer condiţionat a scăzut cu 1,7%. 
În anul 2017, comparativ cu anul 2016, producţia industrială a fost mai mare ca serie brută cu 8,2%. 
(Sursa: news.ro) 
 

 BNR confirmă DEZASTRUL ce urmează: Prețurile nu se opresc din urcare, iar inflația va continua să urce 
Rata anuală a inflaţiei ar putea atinge valori uşor mai ridicate pe orizontul foarte apropiat de timp, comparativ cu 
cele previzionate anterior, iar acestea sunt atribuibile acţiunii factorilor pe partea ofertei, respectiv unor dinamici 
relativ mai alerte de preţuri anticipate pe segmentele LFO, combustibili şi produse din tutun, arată minuta 
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şedinţei de politică monetară a Consiliului de Administraţie al Băncii Naţionale a României, publicată pe site-ul 
instituţiei. 
"În ceea ce priveşte evoluţiile viitoare, membrii Consiliului au remarcat că noile date şi analize reconfirmă 
perspectiva plafonării ratei anuale a inflaţiei pe parcursul următoarelor luni deasupra intervalului ţintei, în linie cu 
prognoza pe termen mediu publicată în Raportul asupra inflaţiei din mai 2018, potrivit căreia rata anuală a 
inflaţiei ar urma să revină la finalul anului curent în apropierea limitei de sus a intervalului şi apoi să reintre şi să 
rămână în jumătatea lui superioară în cursul anului 2019. S-a notat, totodată, că valorile uşor mai ridicate pe care 
le va atinge probabil rata anuală a inflaţiei pe orizontul foarte apropiat de timp, comparativ cu cele previzionate 
anterior, sunt atribuibile acţiunii factorilor pe partea ofertei, respectiv unor dinamici relativ mai alerte de preţuri 
anticipate pe segmentele LFO, combustibili şi produse din tutun. În acest context, unii membrii ai Consiliului s-au 
arătat din nou preocupaţi de riscul ca o asemenea evoluţie a inflaţiei să dezancoreze anticipaţiile inflaţioniste pe 
termen mediu, considerând, totodată, că relevanţa lui ar putea fi sporită de o eventuală creştere peste aşteptări a 
unor preţuri administrate şi a preţului internaţional al petrolului", se spune în minuta BNR, scrie agerpres.ro. 
Analizând potenţialul comportament viitor al presiunilor inflaţioniste ale factorilor fundamentali, membrii 
Consiliului au remarcat că noile evaluări reconfirmă perspectiva continuării decelerării creşterii economice în 
trimestrele II şi III, într-un ritm uşor mai pronunţat decât cel prognozat în luna mai, în condiţiile anticipării unor 
dinamici trimestriale ale PIB în creştere în raport cu trimestrul I, dar inferioare celor indicate de cea mai recentă 
prognoză pe termen mediu. 
Potrivit minutei, s-a apreciat că, în contextul evoluţiilor recente, o asemenea perspectivă implică valori mai 
scăzute ale gap-ului pozitiv al PIB de-a lungul primelor trei trimestre ale anului curent şi o posibilă modificare de 
pattern al acestuia faţă de prognoza din luna mai, care anticipa prelungirea creşterii excedentului de cerere 
agregată în semestrul I, urmată de menţinerea lui cvasi-constantă până spre mijlocul anului viitor. Pe de altă 
parte, unii membri ai Consiliului au evidenţiat faptul că reducerea gap-ului pozitiv al PIB reprezintă o evoluţie 
firească, în direcţia asigurării sustenabilităţii creşterii economice. 
Totodată, s-a observat că, potrivit celor mai recente evoluţii ale indicatorilor cu frecvenţă ridicată, motorul 
creşterii economice, dar şi un determinant al încetinirii acesteia, a rămas probabil în trimestrul II consumul privat. 
O scădere mai pronunţată a aportului pozitiv este însă de aşteptat din partea formării brute de capital fix, în timp 
ce, în cazul exportului net este posibilă revenirea la o contribuţie pozitivă, în condiţiile în care ecartul dintre 
dinamica anuală a exporturilor de bunuri şi cea a importurilor, care a devenit pozitiv în luna martie, s-a mărit în 
aprilie; soldul pozitiv al balanţei serviciilor s-a menţinut însă pe trendul descendent amorsat spre finale anului 
trecut. 
Potrivit documentului citat, în evaluarea membrilor Consiliului, caracterul mixt al evoluţiilor din primele luni ale 
anului sporeşte incertitudinile asociate perspectivei inflaţiei evidenţiate de cea mai recentă prognoză pe termen 
mediu şi riscurile la adresa acesteia. S-a agreat că în actualul context acestea au ca surse majore comportamentul 
încrederii şi evoluţia probabilă a venitului disponibil real ale populaţiei, inclusiv din perspectiva condiţiilor 
tensionate de pe piaţa muncii şi a majorărilor unor categorii de venituri, dar şi a impactului potenţial al măririi 
preţurilor combustibililor şi ale unor utilităţi. S-au făcut referiri şi la atragerile de fonduri europene mult inferioare 
programului relevate de execuţia bugetară aferentă primelor cinci luni ale anului şi la incertitudinile asociate 
perspectivei politicilor publice, cu implicaţii asupra dinamicii investiţiilor, precum şi la noile iniţiative legislative 
vizând sectorul bancar, cu potenţial impact advers asupra activităţii de creditare, inclusiv pe segmentul 
societăţilor nefinanciare. 
Au fost, de asemenea, semnalate recentele revizuiri de sens opus ale prognozelor privind creşterea economică pe 
termen scurt în zona euro, respectiv în SUA, şi riscurile la adresa expansiunii economice la nivel global venite din 
eventuala escaladare a protecţionismului comercial şi a unor tensiuni geopolitice. Au fost reliefate evoluţiile de pe 
piaţa financiară internaţională, marcate în perioada recentă de scăderea apetitului global pentru risc, cu efecte 
majore asupra economiilor emergente, mai ales asupra celor cu vulnerabilităţi mari, şi vizibile inclusiv în plan 
regional. Implicit, a fost punctată conduita politicilor monetare ale băncilor centrale majore, o relevanţă sporită 
fiind atribuită abordării BCE şi celei a băncilor centrale din regiune. 
În acest context, membrii Consiliului au subliniat din nou necesitatea unui mix echilibrat de politici 
macroeconomice, considerat a fi esenţial inclusiv din perspectiva evitării unei supraîmpovărări a politicii 
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monetare şi a prevenirii unor efecte indezirabile în economie. Totodată, s-a reiterat importanţa unui dozaj şi a 
unei cadenţe adecvate de ajustare a conduitei politicii monetare, din perspectiva ancorării anticipaţiilor 
inflaţioniste şi a menţinerii ratei anuale a inflaţiei pe traiectoria evidenţiată de cea mai recentă prognoză pe 
termen mediu a BNR, în condiţii de protejare a stabilităţii financiare. 
Consiliul de Administraţie al Băncii Naţionale a României (BNR) a hotărât, în 4 iulie, menţinerea ratei dobânzii de 
politică monetară la nivelul de 2,50% pe an. 
De asemenea, CA al BNR a mai decis menţinerea ratei dobânzii pentru facilitatea de depozit la 1,50% pe an şi a 
ratei dobânzii aferente facilităţii de creditare la 3,50% pe an. 
Totodată, s-au menţinut nivelurile actuale ale ratelor rezervelor minime obligatorii aplicabile pasivelor în lei şi în 
valută ale instituţiilor de credit. 
 (Sursa: Agerpres) 
 

 Ministrul Sănătăţii discută la Iaşi cu reprezentanţii Băncii Europene de Investiţii proiectul Spitalului Regional 
de Urgenţă 
Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, se va afla, vineri, alături de secretarul de stat Cristian Grasu, la Iaşi, unde, 
împreună cu reprezentanţi ai Băncii Europene de Investiţii şi ai autorităţilor locale va discuta despre construcţia 
Spitalului Regional de Urgenţă. 
Potrivit purtătorului de cuvânt al Primăriei Iaşi, Sebastian Buraga, la întâlnire vor participa primarul municipiului 
Iaşi, Mihai Chirica, Simon Barnes, director Advisory Services la Banca Europeană de Investiţii (BEI) şi Martin 
Schriever, Senior Advisor la European Investment Advisory Hub în cadrul BEI. 
"Designul spitalului şi alte componente ale proiectului vor fi prezentate de Raymond Bertrand şi George Boulton, 
experţi în echipa de consultanţi. Simon Barnes, director Advisory Services la BEI va detalia configurarea 
instituţională şi de reglementare pentru implementarea proiectului, iar secretarul de stat în Ministerul Sănătăţii, 
Cristian Grasu, va prezenta Unitatea de Implementare a Proiectului. După prezentarea Studiului de Fezabilitate al 
proiectului Spitalului Regional de Urgenţă, reprezentanţii Consiliului Judeţean şi ai companiilor de utilităţi vor 
prezenta soluţii pentru realizarea căilor de acces şi racordarea obiectului la reţelele de utilităţi, iar Cristian Şandru, 
expert în echipa de consultanţi, va vorbi despre procedura de evaluare a impactului asupra mediului. Ulterior, 
Martin Schriever, Senior Advisor la European Investment Advisory Hub în cadrul BEI, va prezenta conceptele de 
finanţare şi programul de implementare a proiectului", a declarat purtătorul de cuvânt al Primăriei Iaşi. 
Municipalitatea ieşeană a început demersurile pentru acest proiect la sfârşitul anului 2016, iar prin intermediul 
unei hotărâri a Consiliului local a fost aprobată transmiterea unui teren, în suprafaţă de 120.000 de metri pătraţi, 
amplasat în zona Moara de Vânt, din domeniul public al Primăriei Iaşi în domeniul public al statului. 
În toamna lui 2017, printr-o Hotărâre de Guvern a fost aprobată înscrierea în inventarul centralizat al bunurilor 
din domeniul public al statului şi darea în administrarea Ministerului Sănătăţii a terenului respectiv. La 
aproximativ o lună a fost emisă cartea funciară, act prin care s-a înscris dreptul de proprietate asupra imobilului şi 
s-a intabulat dreptul de administrare în favoarea Ministerului Sănătăţii. 
Municipalitatea ieşeană a realizat studiile necesare obţinerii avizelor. 
În cadrul unei şedinţe extraordinare organizate pe 21 martie 2018, Consiliul Local Iaşi a adoptat în unanimitate 
Planul Urbanistic Zonal pentru Spitalul Regional de Urgenţă. Până acum, proiectul Spitalului Regional de Urgenţă 
de la Iaşi este cel mai avansat dintre cele trei incluse în programul naţional, celelalte două fiind cele de la Craiova 
şi Cluj - Napoca. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Alocarea financiară pentru elevii şi profesorii implicaţi în olimpiadele naţionale se va dubla 
Pentru creşterea calităţii condiţiilor de organizare a olimpiadelor şcolare, Ministerul Educaţiei Naţionale a lansat, 
miercuri, în consultare publică, un proiect de metodologie. Acesta prevede dublarea alocării financiare pentru 
elevii şi profesorii implicaţi în olimpiadele naţionale. 
 “Selecţia membrilor comisiilor centrale ale olimpiadelor naţionale se realizează, pe baza aplicaţiilor candidaţilor 
în platforma brainmap.ro, de către o comisie de selecţie a MEN care va avea în vedere principiul calităţii în 
educaţie. Tot în vederea creşterii calităţii condiţiilor de organizare şi desfăşurare a olimpiadelor naţionale, se va 
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dubla alocarea financiară pentru elevii şi cadrele didactice participante la etapa naţională a olimpiadelor şcolare, 
de la 50 lei/persoană/zi la 100 lei/persoană/zi pentru serviciile de masă şi cazare”, se arată într-un comunicat de 
presă remis MEDIAFAX, de Ministerul Educaţiei Naţionale. 
Totodată, sursa citată mai menţionează că, în premieră, este prevăzută plata cadrelor didactice implicate în 
organizarea etapelor judeţene şi naţionale. 
 
“În premieră, este prevăzută plata cadrelor didactice implicate în organizarea etapelor judeţene şi naţionale. (...) 
O altă noutate a acestui proiect de metodologie o reprezintă modalitatea de evaluare a lucrărilor elevilor 
participanţi la etapa judeţeană a olimpiadelor şcolare. Aceasta se va realiza în alt judeţ (judeţul evaluator) decât 
cel în care a susţinut proba candidatul (judeţul de origine), ceea ce creşte gradul de obiectivitate în aprecierea 
lucrărilor şi siguranţa stabilirii unei reale ierarhii naţionale a valorilor. Soluţionarea contestaţiilor se va face, de 
asemenea, în alt judeţ decât judeţul de origine şi judeţul evaluator”, se mai arată în sursa citată. 
Un alt element de noutate introdus de acest proiect de metodologie este desfăşurarea etapei naţionale a 
olimpiadelor în universităţile de stat din România. În acest fel, olimpicii vor cunoaşte, în mod direct, facilităţile pe 
care universităţile româneşti le pot pune la dispoziţia lor pentru studii universitare şi de cercetare în domeniu. 
“Particularităţile olimpiadelor date de specificul disciplinei vor fi prevăzute prin regulamente specifice de 
organizare şi desfăşurare a competiţiilor şcolare elaborate şi aprobate la nivelul MEN”, se mai arată în 
comunicatul de presă. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gabriela Firea anunţă că Podul peste Şoseaua Virtuţii e aproape gata, dar omite să spună ce se întâmplă cu 
drumul expres până la Autostrada 1, cea mai importantă parte a proiectului 
Gabriela Firea a anunţat măsurile pe care le-a luat după doi ani pentru fluidizarea traficului, menţionând că 
proiectul „Penetraţie Ciurel” este aproape finalizat. Ediul a omis însă să spună în ce stadiu este cea mai 
importantă parte din acest proiect, adică drumul expres până la Autostrada 1. 
„Traficul reprezintă, în momentul de faţă, cea mai serioasă problemă a Bucureştiului. Timp de 25 de ani nu s-a 
făcut aproape nimic pentru a se contracara efectul creşterii exponenţiale a numărului de vehicule care circulă în 
Capitală. De aceea, în primii doi ani de mandat ne-am concentrat eforturile în această direcţie, proiectele legate 
de trafic fiind, alături de cele din sănătate, prioritare pentru Primăria Capitalei, fapt reflectat şi în modul de 
alcătuire a bugetului Municipalităţii. Reînnoim parcul RATB cu 400 de autobuze noi, ultramoderne, am finalizat 
obiective de infrastructură foarte importante, care stagnau de ani de zile”, a precizat, miercuri, Gabriela Firea, 
prin intermediul unui comunicat de presă. 
Printre măsurile pe care Gabriela Firea a afirmat că le-a luat pentru fluidizarea traficului se numără şi construirea 
Podului hobanat peste Şoseaua Virtuţii din Capitală, despre care spune că este finalizat în proporţie de 85,5%. 
Podul de la Ciurel face parte însă dintr-un proiect mult mai amplu, respectiv „Penetraţie Splaiul Independenţei-
Ciurel-Autostrada Bucureşti Piteşti”, compus din două părţi. 
Prima este construirea podului peste Şoseaua Virtuţii şi peste Dâmboviţa, iar a doua parte ar trebui să fie un drum 
expres care să ajungă până la Autostrada Bucureşti – Piteşti, ca o alternativă importantă pentru Bulevardul Iuliu 
Maniu. Practic, construcţia singulară a podului, fără cea mai importantă parte a proiectului, adică drumul expres, 
nu ar ajuta la fluidizarea traficului. Podul, fără acel drum expres în continuitate, ar prelua toate maşinile de pe 
Splai şi le-ar bloca pe Şoseaua Virtuţii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un grup energetic din România le va cere clienţilor garanţii pentru plata facturilor. „Sumele nu sunt 
împovărătoare” 
Conducerea grupului energetic CEZ România a confirmat miercuri, pentru MEDIAFAX, că va solicita clienţilor 
garanţii financiare pentru evitarea neplăţii facturilor - prevedere care apare într-un proiect normativ al ANRE, 
precizând însă că sumele respective „nu sunt împovărătoare”. 
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Consumatorii de energie electrică vor trebui să constituie garanţii financiare în contul distribuitorilor, pentru a 
acoperi riscul de neplată a facturilor, potrivit proiectului Autorităţii Naţionale de Reglementare în domeniul 
Energiei - ANRE, care a fost în dezbatere publică în perioada 12-29 iunie. 
„Poziţia noastră în legătură cu această iniţiativă este că vom încerca să evităm situaţiile în care clienţii buni-
platnici ar fi afectaţi din cauza celorlalţi, puţini, care sunt rău-platnici”, a declarat Martin Zmelik, Country Manager 
şi preşedintele Directoratului CEZ România. 
La rândul său, Doina Vornicu, directorul de Operaţiuni al CEZ România, a declarat: „Dacă ANRE a decis că este 
necesar, vom aplica acest proiect, vom avea şi noi o procedură internă. Deja avem o procedură de management al 
riscului, dar numai pentru clienţii cu un istoric rău de plată. Sper că acest proiect se va aplica, şi nu cred că 
respectivele garanţii ar fi în sume împovărătoare pentru clienţi; se discută despre un nivel rezonabil”. 
Procedura propusă de ANRE se va aplica în relaţiile comerciale privind prestarea serviciului de distribuţie a 
energiei electrice în baza contractelor încheiate între operatorul de distribuţie şi titularul de contract, în 
conformitate cu prevederile legale în vigoare. 
„Operatorul de distribuţie (OD) are dreptul de a solicita titularilor de contract constituirea garanţiilor financiare, în 
cazurile prevăzute în contractul pentru prestarea serviciului de distribuţie a energiei electrice. Solicitarea 
constituirii de garanţii financiare se realizează de către OD printr-o notificare scrisă, transmisă către titularul de 
contract, cu confirmare de primire”, arată proiectul citat. 
Potrivit documentului, „în momentul solicitării de constituire de garanţii financiare, OD informează titularul de 
contract asupra condiţiilor de actualizare, executare, reconstituire şi restituire a garanţiei financiare. 
Valoarea garanţiei financiare (GF) se stabileşte după formula „GF = 1xVdm + max (V1, V2)”, unde „Vdm” este 
„valoarea medie lunară a serviciului de distribuţie a energiei electrice realizată în ultimele 12 luni, respectiv 
valoarea medie lunară estimată pentru următoarele 12 luni în cazul în care nu există un istoric al consumului 
pentru ultimele 12 luni”. Iar „max (V1, V2)” este „cea mai mare valoare dintre sumele întârziate la plată în 
ultimele 12 luni”. 
„Titularul de contract are obligaţia să transmită OD documentul care atestă constituirea garanţiei financiare, în 
termen de 30 de zile de la data primirii notificării transmise de OD”, mai arată iniţiatorii normativului. 
Mai departe, „OD verifică corectitudinea datelor înscrise în garanţia financiară, iar în cazul în care există o 
neconformitate, în termen de cel mult 5 zile lucrătoare de la primirea documentului care atestă constituirea 
garanţiei financiare, notifică în scris titularul de contract asupra neconformităţilor şi termenului pentru 
remedierea acestora”. Iar titularul de contract va avea obligaţia să transmită OD garanţia financiară corectată 
conform solicitării „în termen de cel mult 10 zile lucrătoare de la primirea notificării”. 
Acelaşi proiect mai prevede că „titularul de contract sau OD pot să compare valoarea garanţiei financiare deja 
constituite cu valoarea actuală calculată conform art. 8 şi să solicite actualizarea acesteia, dar nu mai devreme de 
şase luni de la data constituirii sau a ultimei actualizări a garanţiei financiare”. 
În cazul în care titularul de contract care a constituit o garanţie financiară în favoarea OD nu îndeplineşte 
obligaţiile de plată faţă de OD în termenele prevăzute în contractul pentru prestarea serviciului de distribuţie a 
energiei electrice, OD are dreptul: 
a) la împlinirea a 60 de zile de la data scadenţei la plată a facturii, să notifice titularul de contract asupra intenţiei 
de executare a garanţiei financiare; 
b) să execute garanţia financiară constituită, în limita obligaţiilor de plată neachitate, în termen de 3 zile 
lucrătoare de la data notificării menţionate la lit. a). 
De asemenea, în cazul în care valoarea debitelor este mai mare decât valoarea garanţiei, aceasta va fi executată, 
urmând ca restul debitelor să fie recuperate conform legislaţiei în vigoare. „Executarea garanţiei financiare nu 
exonerează titularul de contract de la plata penalităţilor calculate până la momentul respectiv conform 
contractului cadru pentru prestarea serviciului de distribuţie a energiei electrice”, mai arată proiectul citat. 
Cu alte cuvinte, consumatorul care a înregistrat întârzieri la plata energiei va trebui să constituie o garanţie 
financiară în contul distribuitorului, în cuantum egal cu o valoare medie a facturii din ultimele 12 luni plus 
valoarea facturii (sau totalul facturilor) întârziate. 
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Grupul CEZ este prezent pe piaţa românească din anul 2005, odată cu preluarea companiei de distribuţie Electrica 
Oltenia SA care, după procesul de transformare, asigură alimentarea cu energie electrică a şapte judeţe: Argeş, 
Dolj, Gorj, Mehedinţi, Olt, Vâlcea şi Teleorman. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Propunerile făcute de Iohannis pentru intensificarea prezenţei NATO în zona Mării Negre. România va 
participa la Misiunea NATO în Irak 
România a făcut propuneri concrete pentru intensificarea prezenţei avansate a NATO în zona Mării Negre, a 
declarat preşedintele Klaus Iohannis la summitul Alianţei Nord-Atlantice, pledând pentru o "abordare unitară" pe 
flancul estic. 
România a făcut propuneri concrete pentru intensificarea prezenţei avansate a NATO în zona Mării Negre, a 
declarat preşedintele Klaus Iohannis la summitul Alianţei Nord-Atlantice, pledând pentru o "abordare unitară" pe 
flancul estic. 
"În primul rând, trebuie să asigurăm capacităţi mai puternice de apărare şi descurajare. Eforturile pentru coerenţa 
şi eficienţa Prezenţei avansate sunt încă în curs. Trebuie să avem forţele corespunzătoare, cu disponibilitatea 
adecvată şi cu capacitatea de manevră, cu o structură de comandă adecvată şi capabilităţi corespunzătoare 
pentru a acţiona în mod eficient ca forţă reală pentru descurajare", a afirmat Klaus Iohannis la Reuniunea 
Consiliului Nord-Atlantic. 
"Avem nevoie de o abordare unitară şi de o planificare militară unificată pentru întregul flanc estic. Trebuie să 
implementăm în totalitate abordarea coerentă în regiune pe toate dimensiunile - terestru, maritim şi aerian. 
România a făcut propuneri concrete privind suplimentarea Prezenţei avansate în regiunea Mării Negre. Acţionăm 
în sensul intensificării disponibilităţii Brigăzii multinaţionale pe care o găzduim. Acest lucru o va face capabilă să 
acţioneze în toate circumstanţele, inclusiv în cazul conflictelor şi crizelor. În acelaşi timp, România s-a oferit să 
găzduiască un centru multinaţional de comandă şi control (...) pentru susţinerea Prezenţei avansate, în scopul 
asigurării coordonării aducerii efectivelor suplimentare", a adăugat Iohannis. 
"În al doilea rând, avem nevoie de luarea rapidă a deciziilor şi de o disponibilitate militară suplimentată. De aceea, 
îi mulţumesc preşedintelui Donald Trump pentru Iniţiativa privind disponibilitatea", a subliniat Iohannis, pledând 
şi pentru intensificarea rolului NATO în combaterea terorismului. "Trebuie să continuăm eforturile pentru 
eliminarea reţelei teroriste Stat Islamic. România contribuie cu instructori militari pentru Forţele speciale irakiene, 
iar în scurt timp vom contribui cu jandarmi. De asemenea, vom participa la Misiunea NATO în Irak pe care o 
decidem astăzi", a spus Iohannis. 
"Împărţirea în comun a sarcinilor reprezintă cheia pentru eforturile noastre în sensul descurajării. România a 
acţionat în acest sens: în 2017 am alocat 2% din PIB pentru apărare şi am făcut progrese importante în cheltuirea 
fondurilor pentru modernizarea forţelor noastre armate, având astfel unul dintre cele mai mari creşteri anuale a 
procentelor în cadrul NATO. Peste 33% din fonduri au fost alocate achiziţiilor majore de echipamente, iar anul 
acesta se va ajunge la 35%. Ne angajăm ferm să continuăm", a concluzionat Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Miniştrii de interne din UE se reunesc la Innsbruck pentru a dezbate detaliat planurile privind migranţii 
Miniştrii de interne din ţările membre ale Uniunii Europene se reunesc joi, în cadru informal, în oraşul austriac 
Innsbruck pentru a analiza mai detaliat ideea creării unor noi tipuri de centre pentru migranţi, relatează dpa. 
Acordul convenit de liderii statelor UE în luna iunie include propunerea de creare a unor centre de debarcare în 
regiuni precum Africa de Nord pentru migranţii salvaţi în Marea Mediterană, precum şi înfiinţarea unor centre de 
primire pe teritoriul european. 
Joi dimineaţa, înaintea reuniunii informale de la Innsbruck organizate de preşedinţia austriacă a Consiliului Uniunii 
Europene, ministrul de interne italian Matteo Salvini se va întâlni cu omologii săi din Germania şi Austria, Horst 
Seehofer şi Herbert Kickl, pentru a discuta despre modalităţile de a închide ruta de migraţie care traversează 
Mediterana. 
În urmă cu câteva săptămâni, Italia a decis să nu mai autorizeze intrarea navelor umanitare cu migranţi în 
porturile sale, iar Matteo Salvini doreşte să extindă această blocadă şi asupra navelor care participă la 
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operaţiunile de salvare oficiale ale UE. 
Anterior în cursul acestei săptămâni, Herbert Kickl a propus ca refugiaţii să nu primească permisiunea de a 
completa cererile de azil în UE, în ambasadele UE şi în viitoarele centre de debarcare pentru migranţii salvaţi pe 
mare. 
În schimb, UE ar putea alege cei mai vulnerabili refugiaţi în taberele din apropierea regiunilor marcate de crize.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Donald Trump a avut o întâlnire „extraordinară” cu Angela Merkel, iar relaţiile sunt „foarte bune”. Declaraţia 
de presă, după tensiunile de la începutul zilei 
Preşedintele Statelor Unite, Donald Trump, a declarat miercuri că a avut o întrevedere "extraordinară" cu Angela 
Merkel, cancelarul Germaniei, catalogând drept "foarte bune" relaţiile bilaterale, deşi criticase dur Berlinul din 
cauza legăturilor cu Moscova. 
"Avem o relaţie foarte, foarte bună", a declarat Donald Trump, potrivit publicaţiei germane Die Welt, după 
întrevederea bilaterală pe care a avut-o cu Angela Merkel cu ocazia summitului NATO de la Bruxelles. 
"Am avut o întrevedere extraordinară, am discutat despre bugetele alocate apărării şi despre relaţiile comerciale", 
a precizat Donald Trump. 
Cu câteva ore înaintea întrevederii cu Angela Merkel, Donald Trump afirmase, de faţă cu Jens Stoltenberg, 
secretarul general NATO: "Germania este controlată în totalitate de Rusia, deoarece primeşte 60%-70% din 
energie din Rusia şi o nouă conductă de gaz; să îmi spuneţi dacă această situaţie este adecvată, deoarece eu cred 
că nu este, cred că este un lucru foarte rău pentru Alianţa Nord-Atlantică". 
Donald Trump a criticat-o în mai multe rânduri pe Angela Merkel din cauza politicilor în materie de imigraţie şi 
practicilor comerciale. 
Angela Merkel consideră o "oportunitate" întrevederea cu Donald Trump 
Cancelarul Germaniei, Angela Merkel, a catalogat drept o "oportunitate" întrevederea cu preşedintele SUA, 
Donald Trump, liderul german manifestând disponibilitatea continuării cooperării bilaterale între "parteneri". 
"A fost o oportunitate pentru schimburi de idei despre evoluţiile economice şi despre relaţiile comerciale", a 
declarat Angela Merkel după întâlnirea cu Donald Trump. 
"În fond, suntem parteneri. Suntem parteneri buni, vrem să continuăm cooperarea în viitor", a spus Merkel. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ţările din NATO şi-au declarat „angajamentul ferm” să atingă minimul cheltuielilor pentru apărare, de 2% din 
PIB. Trump, însă, a sugerat un nou nivel, de 4% 
Ţările membre NATO şi-au declarat miercuri „angajamentul ferm” să atingă minimul cheltuielilor pentru apărare, 
în contextul îngrijorării generate de Rusia, Iran şi Coreea de Nord, menţionează un comunicat de la summitul de la 
Bruxelles, relatează Reuters. 
„Suntem hotărâţi să îmbunătăţim raportul dintre costuri şi responsabilităţi în cadrul Alianţei”, relatează 
comunicatul emis de NATO, după ce preşedintele american Donald Trump a criticat faptul că ţările membre 
cheltuie prea puţin pentru apărare. 
Ţările membre NATO şi-au manifestat îngrijorarea în ceea ce priveşte activităţile recente ale Rusiei, care au redus 
stabilitatea şi securitatea. De asemenea, acestea şi-au anunţat solidaritatea cu Marea Britanie în urma atacului cu 
agent neurotoxic. 
Donald Trump le-a sugerat membrilor Alianţei să majoreze cheltuielile pentru apărare la 4% din PIB. 
Secretarul general NATO, Jens Stoltenberg, a declarat într-o conferinţă de presă că ţările membre ar trebui 
momentan să se concentreze pe atingerea minimului de 2% din PIB. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 O nouă ţară a fost invitată să adere la Alianţa Nord-Atlantică 
Liderii NATO prezenţi la summitul care se desfăşoară la Bruxelles au invitat oficial Macedonia să înceapă discuţiile 
pentru aderarea la Alianţa Nord-Atlantică, informează Associated Press. 
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Împreună vom fi mai puternici                         

 
Macedonia a semnat luna trecută un acord cu Grecia prin care s-a angajat să îşi schimbe numele în Republica 
Macedonia de Nord. 
Secretarul general NATO, Jens Stoltenberg, a declarat că aşteaptă ca Macedonia să înceapă discuţiile pentru 
aderarea la Alianţa Nord-Atlantică, după ce acesta va semna acordul cu Grecia. 
”Odată ce înţelegerea istorică va fi finalizată şi implementată, NATO va putea să invite fosta republică iugoslavă să 
devină cel de-al treizecilea stat membru, sub noua denumire, Republica Macedonia de Nord. Acesta este un 
semnal că porţile NATO sunt şi vor rămâne mereu deschise”, a precizat secretarul general NATO. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Jean-Claude Juncker se va întâlni cu Donald Trump pe 25 iulie 
Preşedintele Comisiei Europene, Jean-Claude Juncker, se va întâlni cu preşedintele american Donald Trump pe 25 
iulie, la Washington, pentru a discuta despre comerţ, au informat mai multe surse citate de site-ul Politico.eu.cu 
Drump  
Germania speră că Juncker va discuta despre diverse opţiuni privind comerţul liber cu Trump, însă Franţa a 
insistat că Bruxellesul nu ar trebui să facă nicio propunere până când liderul de la Casa Albă nu va renunţa la 
tarifele suplimentare. 
Un purtător de cuvânt al preşedintelui Comisiei Europene a afirmat că acesta îşi va "dezvolta strategia în 
următoarele săptămâni". 
(Sursa: Mediafax) 
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